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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan kívánja viszonozni a magyar kormány a 
rendszeres véradók áldozathozatalát?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Az Országos Vérellátó Szolgálat szerint a hazai egészségügynek évi 390 000 véradásra van 
szüksége, így a folyamatos ellátás napi 1600-1800 véradóval biztosítható. A véradások száma 
azonban évek óta csökkenő tendenciát mutat.

A hazai vérellátásban mindig is igen komoly szerepet játszottak azok az önkéntesek, akik 
gyakorlatilag egy életen át adnak vért annak érdekében, hogy a baleseti sérültek ellátása és egyes 
betegségekben szenvedők kezelése lehetővé váljon. Tevékenységük eddig semmilyen formában 
nem talált viszonzásra, ami annak fényében válik igazán különössé, hogy egyébként mekkora 
áldozatot hoznak a hazai egészségügyi ellátásért.

A kompenzálásukra szolgáló határozati javaslat értelmében a legalább száz önkéntes véradást 
igazolni tudó, 65. életévét betöltött magyar állampolgárok havi 100 ezer forint nyugdíj-
kiegészítésben részesültek volna. Az indítványt a kormányzati többség elutasította és cserébe 
semmit sem ajánlott.

Az eddigiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

Miért nem támogatták a rendszeres véradók nyugdíj-kiegészítését?

Milyen egyéb más formában kívánják viszonozni a rendszeres véradók tevékenységét?


